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Dagsorden skolebestyrelsesmøde 

 

Tid:  D. 27. august 19.00 – 21.00 

Sted:  Gammelgaardsskolen, personalerummet 

Mødeleder:  

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – forældrevalgt 

Louise Enevoldsen – forældrevalgt 

Stinne N. Løvind – forældrevalgt 

Maria Molke Reddin – forældrevalgt 

Jonas Karmark Ibsen - forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – forældrevalgt 

Jens Kjølby – medarbejder repræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard - medarbejder repræsentant 

Susanne Broe Laursen – skoleleder   

Casper Bohn Ostenfeldt – kons.viceskoleleder 

Elevrepræsentant 

Elevrepræsentant  

 

O= Orientering, B= Beslutning, D = Drøftelse 

 

Afbud: Elevrepræsentanterne deltager først fra næste møde d. 30. september 

Henriette 

 

Punkt 1-4 er faste punkter 

 

(kl. 19.00) 0.  Velkomst og præsentation 

 

 

(kl. 19.10) 1.  Godkendelse af dagsordenen 

Der er en ændring, da Thomas Medom vil give et virtuelt oplæg kl. 20.00. Dette er via 

foreningen skole og forældre. 

  

(kl. 19.15)   2.  Godkendelse af referat samt opfølgning/status fra sidste 

bestyrelsesmøde 

 (Bilag – se skolens hjemmeside) 

 

(kl. 19.20)   3. Meddelelser (O) 

 - Opstart 
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Introdagene er gået godt. Dem har vi haft to af. Mange lærere giver positive tilbagemeldinger 

på introdagene, hvor eleverne er sammen med deres kontaktlærere. 

Vikardækning håndteres på en ny måde. Der er en skærpet opmærksomhed på økonomien i 

vikardækningen. Ansættelse af nye vikarer er placeret hos ledelsen.   

Nye lærerarbejdspladser har frigjort et klasseværelse mere i indskolingen, da vi her har to 

klasser mere. 

Vi har nye klasseplaceringer. Nu er store og små sammen. Vi har bl.a. ønsket at styrke 

venskabsklasserne. Det har medført et øget fokus på vores tilsyn, hvor alle har fået et tilsyn 

mere, og samvær med elever i pauser, da det er nyt for alle. Hvor skal man nu være i sine 

pauser etc. Der er et fokus på elevaktivitet i pauserne. Nordfløjen, som tidligere husede 

udskolingen, er helt lavpraktisk blevet for lille til at rumme alle de store. 

 

Der er søgt aktindsigt på tværs af tolv skoler i Aarhus Kommune ift. bestemte ord fra 

borgerhenvendelser. Forvaltningen har heldigvis taget opgaven til sig. 

 

 - Ansættelser 

Vi har ansat Tom Wiese som ny lærer på 7. årgang. Han har matematik og naturfagspakken 

(fysik/kemi, biologi og geografi). 

Vi har slået et barselsvikariat op i indskolingen. Den pædagogiske lederstilling til mellemtrinnet 

er slået op med ansættelse fra 1/12 2024. Ledelsens opgaver frem til 1/12 er delt mellem 

nuværende ledere. Et par enkelte lærere har fået ekstra opgaver. En del af tidligere 

pædagogisk leders løn falder ind i skolens hele økonomi, da der ikke ansættes en midlertidig 

leder. 

 

 - Elevadfærd og voksenpraksis kommer på som selvstændigt punkt til et 

kommende bestyrelsesmøde.  

 

Samværsreglerne er fremme og bruges dagligt i dialog med både voksne og elever.  

Kommunikation, pauser, samværsregler, nye elever, når noget sker akut og 

undervisningsdifferentiering. 

Vi får mange nye elever. Derfor vil vi have fokus på nye elever og i dialog med dem og deres 

forældre gøre dem opmærksomme på, om de gør sig et reflekteret skoleskifte.  

 

 - Økonomi 

Der orienteres om tildeling af timer fra PPR. Ledelsen har med leder fra PPR drøftet skolens 

tildeling af PPR-timer, da vi er blevet gjort opmærksom på, at mange af vores nye elever 

kommer fra skoler, hvor de har haft en større økonomisk tildeling jf. socioøkonomisk 

baggrund. Vi er nysgerrige, da vi får en anden tildeling, da vi oplever et stort pres på skolens 

PPR-psykolog. Vi har en del elever fra andre skoledistrikter, men tildeles timer ift. vores 

skoledistrikt. 

 

(kl. 19.35)   4. Nyt fra udvalgene (Orientering + beslutning) 

 Da bestyrelsen er ny, skal bestyrelsen nedsætte udvalg og ”besætte” dem. 
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Punktet udsættes. 

  

(kl. 19.45)   5. Bestyrelsens konstituering (B) 

Morten og Louise genvælges som henholdsvis formand og næstformand. 

 

(kl. 19.55) 6. Skolebestyrelsens møder (B) 

 Forslag: Hvert andet møde kl. 19-21 og hvert andet kl. 17-19. 

Er før forslået at være fra 17-19. Alle fremsiger deres perspektiv. Der er delte holdninger til 

om møderne skal være skiftende. Datoerne er fastlagt i årshjulet. 

For nuværende besluttes det, at møderne fastholdes fra 19-21. 

 

(kl. 20.05)   7. Skolebestyrelsens årshjul (bilag 1) og rammer for arbejdet (bilag 2) 

(O+D) 

Det diskuteres hvilke punkter der skal fylde i årshjulet.  

Elevadfærd og voksenpraksis må gerne komme i fokus og få lidt fylde. Skal vi også have et 

blik på de børn der forlader skolen og sammen undrer sig over deres valg? Der rejses 

spørgsmål om, om vi har statistik på elever der forlader skolen og deres bevæggrunde herfor. 

I den forbindelse tales der om data ift. disse elever, da det vil kunne kvalificere vores snak om 

emnet. Er der og hvor stor er stigningen i fx elever der vælger efterskoler i 8. eller 9. klasse? 

 

Forældreskolepatruljer på junimødet. Oplevelsen var, at det før sommeren havde en positiv 

effekt og blev taget godt imod. Forældre kunne melde sig til 20 min. som trafikpatruljefører. 

 

Mellemformer.  

 

Rammer for arbejdet i skolebestyrelsen – og rammer for skolebestyrelsesarbejdet i Aarhus 

Kommune. Der spørges til om der er en forskel fra Gammelgaardsskolens ramme for arbejdet 

og den nye fremlægning fra Aarhus Kommune. 

 

(kl. 20.25)   8. Skolernes økonomi (bilag sendt d. 6/8) og bestyrelsens rolle (D) 

 

Virtuelt møde m. Thomas Medom (TM): 

TM sætter ord på skolernes økonomi i Aarhus Kommune. Skolernes økonomi blev nedstemt i 

mange skolebestyrelser sidste skoleår. Nu er det ikke kun bestyrelserne men også kommunen 

der sætter ord på de manglende midler på skoleområdet. Det har alvorlige konsekvenser for 

mange børn. Borgmesteren fremlægger forslag om tre cifret millionbeløb over de næste tre år 

Dette skal ses i lyset af, at der samtidig skal spares. Ovenstående er TMs ord og forståelse af 

borgmesterens fremlægning af de økonomiske prioriteringer over de næste år.  

Specialskolekapacitet står først for og ikke de almene områder. 

 

Foruden TMs fortælling om skole og økonomi, er de flere repræsentanter fra 

skolebestyrelserne i Aarhus Kommune der stiller spørgsmål til skolernes økonomi og mangel 
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på sammen. Fx spørges der til legepladser og hvem der nu skal betale for dem og deres 

vedligeholdelse, da økonomien er fjernet fra skolerne, men ansvaret er der stadig.  

I det budget der fremlægges vil den gennemsnitlige tildeling pr. elev stige 2785kr. I 

udgangspunktet er Aarhus Kommune ”bagud” med ca. 8000kr pr. elev i tildeling. Det er 

uacceptabelt.  

 

Hvordan vil vi kunne mærke det lokalt? Forhåbentlig oplever vi ikke en forværring, men vi vil 

nok ikke opleve et løft. Med andre ord en status quo.  

 

Fra TMs side opfordres der til at kontakte politikere, skrive læserbreve til lokalpressen de 

næste uger, hvor bugetforhandlingerne foregår. Synlighed og opmærksomhed vil være en 

hjælp. 

 

Der spørges til om vi kan få Anders Winnerskjold, lokalpolitiker, i snak i forbindelse med 

budgetforhandlingerne. Hvad er deres tanker om Folkeskolen og få spurgt ind til hvordan den 

fremlagte økonomi kan ses som et løft til skolen? 

I mellemtiden tales der om indlæg i aviser. Her vil spørgsmål som – hvad er drømmen? Er det 

her virkelig ambitionen for Folkeskolen i Aarhus? 

 

Før sommer kontaktede bestyrelsen Åby skolebestyrelse om et samarbejde i forhold til at 

sætte fokus på skolernes økonomi i det offentlige.  

 

Der spares også i skolernes støttesystemer. Bl.a. blandt det administrative personale. 

 

 

(kl. 20.45)   9. Eventuelt 

 Underskrivelse af tavshedserklæring (udleveres på mødet) 

Husk – ved forfald kontakt da suppleanter. Gør det når dagsorden sendes rundt, da alle er på 

maillisten. 

  

(kl. 20.50)  10. Punkter til de næste møder 

 

  

Ansættelsesudvalg:  

Trafikudvalg: 

 

 

Bilag 1: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Rammer og årshjul → 2024 → Skolebestyrelsens årshjul 

 

Bilag 2: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Rammer og årshjul → 2024 → Rammer for Skolebestyrelsens arbejde 
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